
 
HALD EGE SKOLE – skolebestyrelsesmøde 

Tirsdag, den 28. august 2018, kl. 19.00 – 21.00 

                         
 
Afbud: Annette Lorenzen og Steffen Poulsen 
 

 
Dagsorden:  

 

1. Godkendelse af referat fra skolebestyrelsesmødet d. 14.06.18 CM 
 
 
Referatet er godkendt. 
 

 
 

2. Nyt fra elevrådet CM 
 
 
Elevrådet har ikke konstitueret sig endnu. De deltager fra næste skolebestyrelsesmøde. 
 

 
 

3. Velkommen til nye skolebestyrelsesmedlemmer    CM 
 
 
Velkommen til en ny 4-årig periode og en særlig velkommen til vores to nye medlemmer: 
Heidi Mølgaard og Sidsel Autrup.  
CM orienterede kort om arbejdet i skolebestyrelsen – herunder tidligere, nuværende og fremti-
dige opgaver.  
 

 
 

4. Valg af formand og næstformand i skolebestyrelsen   CM 
 
Konstituering af skolebestyrelsen ved valg af formand og næstformand.  
 
 
Formand: Majbrit Nørgaard Christensen 
Næstformand: Annette Lorenzen 
 

 
 

5. Forespørgsel vedr. tilskud til skolefrugt m.m.  CM 
  
Forespørgsel på sidste bestyrelsesmøde om muligheden for skolefrugtordning via EU.  
  
 
Der er lukket for ansøgninger til ordningen. 
 

 
 
 
 



 
 

6. Udtalelse vedr. den ”lukkede” skolebuskørsel   CM 
  
Ifølge bekendtgørelsen om befordring af elever i folkeskolen ”skal kommunalbestyrelsen ind-
hente udtalelse om ordningens nærmere tilrettelæggelse, herunder ruter, afgangstider, venteti-
der og opsamlingssteder”.    
  
 
Skolebestyrelsen kan konstatere at den ”lukkede” skolebuskørsel generelt fungerer godt.  
Skolebestyrelsen bakker op om den besluttede afvigelse fra lovgivningen, som børne- og ung-
domsudvalget besluttede på mødet d. 30.05.17. Muligheden for at få en legekammerat med 
hjem i den lukkede skolebus, er vigtig for børnenes sociale trivsel.  
Skolebestyrelsen er bevidste om at ventetid/køretid m.m. følger den gældende lovgivning, men 
vi kunne godt ønske, at man politisk var villig til at se på dette.  
Vi har elever som er længe undervejs, og som skal gå et godt stykke når de bliver sat af – speci-
elt i den mørke tid kan det være problematisk.  
 

 
 
 
 

7. Forespørgsel til skolebestyrelser for overbygningsskoler  CM 
  
Iflg. vedtægterne for ungdomsskolens bestyrelse skal der være tre forældrerepræsentanter ud-
valgt blandt skolebestyrelserne. Idet der i år endnu ikke har været et fællesmøde for skolebesty-
relserne, beder ungdomsskolen om, at skolerne på næste bestyrelsesmøde undersøger, om der 
er forældre, der vil være medlem af ungdomsskolebestyrelsen. Ungdomsskolebestyrelsen be-
står af 4 udpegede medlemmer fra de politiske partier og fra arbejdsmarkedsparterne, 3 medar-
bejderrepræsentanter, 1 fra ungdomsrådet, 2 elevrepræsentanter og forældrerepræsentanterne. 
Der afholdes 5 bestyrelsesmøder om året – placeret onsdage fra kl. 16.30-18.30. 
  
 
MNC stiller sig til rådighed som medlem af ungdomsskolens bestyrelse. CM giver det videre til 
Børge.  
 

 
 

8. Drøftelse og planlægning af kontaktforældremøde og stormøde CM 
  
Drøftelse af indhold m.m. til de to arrangementer.  
  
 
Forslag: 

- Kommunikation mellem skole og hjem – indhold, niveau af information, forventninger og 
de forskellige platforme / introduktion af ny platform fra 19/20 (kontaktforældremøde) 

- Lego-Mindstorm gennem alle afdelinger (kontaktforældremøde) 
- Computerspil og indflydelsen på børne- og ungdomskultur (stormøde) 
- Søvn, kost m.m. (stormøde) 

 
Beslutning på kommende skolebestyrelsesmøde. 
Mål i kvalitetsrapporten inddrages i drøftelsen omkring kommunikation.   

 
 
 
 
 
 
 
 



9. Drøftelse/revidering af princip for lektier CM 
  
Punktet blev kort drøftet på et skolebestyrelsesmøde i foråret og her blev det aftalt at drøftelsen 
skulle fortsætte i det nye skoleår. Se bilag 1 for nuværende princip. 
 
Princip for lektier drøftes sideløbende i skolens pædagogiske udvalg. På baggrund af tilbage-
meldinger fra de to drøftelser revideres det nuværende princip.     
  

 
- Eleverne skal blive så dygtige som muligt. Der kan være noget godt i at have opgaver at 

arbejde med derhjemme. Særligt i udskolingen er det vigtigt at der trænes en arbejdsru-
tine 

- Hvad er behovet for lektier ift. ungdomsuddannelserne? 
- Det er vigtigt at få alle med.  
- Lektier / træning skal give mening for den enkelte. 
- Forskellige typer af lektier / opgaver til forskellige elever. 
- Balance mellem skole og fritid. Motivation. 
- Det er det at stå med ansvaret for lektierne der er hårdt. Ikke mængden på ungdomsud-

dannelserne. Vi skal danne dem til at stå på egne ben. 
- Lektier kunne også være at børn og forældre forbereder sig sammen til skoledagen.  
- Lærerens fornemste opgave er at vurdere hvad der skal til for den enkelte. 
- Forældre kan støtte op ved at være interesserede. 
- Meebook kan understøtte rammen omkring indholdet, således at eleverne kan bygge på 

og til forløbene ift. behov. 
- Det er lærerne der er eksperterne ift. at vurdere nødvendige tiltag for den enkelte. 
- Lektier skal give mening. 
- Fokus på feedback / proces. 
- Det handler meget om kommunikation omkring tilgang til lektier. 
- Vi tænker læring og undervisning på en anden måde end tidligere. 

 
Revideret princip drøftes på næste skolebestyrelsesmøde.  
 

 
 

10. Meddelelser 
 
  
- Næste bestyrelsesmøde er d. 18. september kl. 19.00 – 21.00. Indhold til kommende besty-

relsesmøder: planlægning af kontaktforældremødet, dialogbaserede aftale, ny kommunikati-
onsplatform – Aula, princip for lektier, trivselspolitik, drøftelse af madordning på skolen, prin-
cip vedr. lejrskole, princip for klassekasse.    
 

 
 

11. Evt. 
 

- Skolebestyrelsen vil fremover gøre opmærksom på deres arbejde via skolens facebookside. 
- Spørgsmål vedr. skolefoto.  
 

  


